
Minister  overweegt  nog  dit
jaar  of  de  jachtbeperkingen
bij  vogelgriep  nog  nodig
zijn.

Op donderdag 13 oktober debatteerde de Tweede Kamer met de
minister  van  Landbouw,  Natuur  en  Voedselkwaliteit  over  de
vogelgriep, die overal in Nederland al het gehele jaar door
her en der opduikt. Meerdere fracties, met name BBB (bij monde
van Caroline van der Plas) en SGP (Roelof Bisschop), stelden
kritische  vragen  over  de  nu  standaard  toegepaste
jachtbeperking  in  getroffen  gebieden  en  de  effectiviteit
ervan,  terwijl  daarentegen  andere  activiteiten  zoals
waterrecreatie  bijvoorbeeld  gewoon  door  kunnen  gaan.  De
minister Piet Adema heeft daarop toegezegd deze maatregel nog
dit jaar te zullen heroverwegen. Hij voegde daaraan toe dat
ook de Deskundigengroep Dierziekten vraagtekens plaatst bij de
effectiviteit van de maatregel.
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De NOJG vindt net als de jagersvereniging dat de door de
minister  aan  de  Kamer  toegezegde  heroverweging  vooral  een
goede stap is. Daar zij ervan overtuigt is dat de jagers juist
een belangrijke signaal functie hebben in het tegengaan van de
vogelgriep.

 

Reacties op wolvenbijeenkomst
in Drenthe: ‘Duidelijk angst
in het gebied’
Bron:  RTV  Drenthe
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Een
temperamentvolle bijeenkomst vol emoties en zorgen over
de  aanwezigheid  van  de  wolf  in  Zuidwest-Drenthe
gisteravond in het gemeentehuis in Diever. Maar wat
leverde het op?

Hoewel lang niet alle vragen van bezorgde inwoners van
het  wolvengebied  beantwoord  konden  worden,  kijken
betrokkenen positief terug op de avond. De boodschap
die velen hadden, kon worden overgebracht. Met name
zorgen over eigen veiligheid en die van kinderen bleven
hangen.

Lees hieronder de reacties van verschillende aanwezigen
van de wolvenbijeenkomst

Rikus Jager, burgemeester Westerveld
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Burgemeester Jager over de bijeenkomst over de wolf
“Ik vond het indrukwekkend”, zegt burgemeester Rikus Jager.
“Door het stille protest buiten de deur, vond ik het nog
indrukwekkender. Het was aangrijpend, en tegelijkertijd liet
men duidelijk merken dat er angst is in het gebied.”

Voorafgaand sprak Jager mensen buiten het gemeentehuis. “Ik
sprak mensen die hun kinderen niet buiten durven laten spelen
zonder toezicht. Dat betekent dat je je elk moment van de dag
zorgen maakt, omdat hier een dier rondloopt waarvan men vindt
dat het hier niet zou horen. Dat baart mij ook zorgen in de
zin dat het invloed heeft op menselijk gedrag en op prestaties
van kinderen bijvoorbeeld.”

Dat mensen af en toe boos werden tijdens de bijeenkomst, vindt
Jager dan ook logisch. Voor hem maakte de avond andermaal
duidelijk  dat  er  veel  zorgen  zijn.  “We  zullen  met  elkaar
moeten nadenken over wat er aan de hand is en dat zullen we
duidelijk moeten maken in de hogere regionen in Den Haag, maar
ook in Brussel.”

Piet de Brock uit Wateren
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Piet de Brock uit Wateren stelde als eerste een vraag tijdens
de bijeenkomst. Zelf deed hij 500 schapen van de hand. Hij
wilde  vijf  minuten  spreektijd,  kreeg  die  niet  en  liep
emotioneel  richting  het  podium.

“De reden dat ik hiernaartoe ben gegaan is dat er over een
beschermd dier wordt gesproken. In dit geval de wolf. Terwijl
alles wat beschermd wordt, gaat zich op een gegeven moment
tegen ons keren. Je kan alles gaan beschermen, maar zorg er
dan voor dat je een beheersplan hebt. Of je nu vangen moet en
wegsturen, of afschieten. Dat zal mij om het even zijn. Maar
je moet gaan beheren.”

Na afloop staat hij kalm te vertellen dat volgens hem zijn
boodschap  is  overgekomen,  al  wacht  er  binnenkort  nog  een
gesprek met burgemeester Rikus Jager. De Brock complimenteert
de  burgemeester  met  het  luisterend  oor.  “En  ik  hoop  dat
gedeputeerde Jumelet nu gaat laten zien dat ie kloten heeft.”

Désiré Karelse, Bij12

Als adviseur van BIJ12, de organisatie die wolvenschades voor
provincies afhandelt, kreeg Désiré Karelse het flink voor de
kiezen. “Het was een open en eerlijke avond met ruimte voor
emoties. Ik hoop dat er meer begrip is voor iedereen. Er zijn
dilemma’s als het gaat om voor en tegen de wolf zijn en het is
goed dat zorgen geuit worden.”

Dat er soms flink werd ingehakt op zijn organisatie, lijkt hij
wel een beetje gewend. Al blijft hij zich verzetten tegen het
zaaien van twijfel over intenties van BIJ12. “Dat wordt vaker
gedaan,  maar  is  altijd  ongegrond.  Wij  zijn  een
overheidsinstantie en die moet je kunnen vertrouwen. Wij zijn
heel transparant en we zijn bezig alles nog beter inzichtelijk
te maken op onze site. Ik heb ook gezegd dat er zaken in het
verleden niet goed gingen.”

Wat  Karelse  het  meest  bijblijft  zijn  de  zorgen  over  hun
persoonlijke  veiligheid.  “Zorgen  van  dierenhouders  hoor  ik



iedere dag. Maar dat mensen bang zijn als ze in het bos gaan
lopen, is nu ook duidelijk. Daar moeten we ook mee aan de
slag.  Beter  uitleggen  wat  je  moet  doen  als  je  een  wolf
tegenkomt bijvoorbeeld.”

Rena Bosma, Spier

Niet alleen inwoners uit de gemeente Westerveld waren aanwezig
in het gemeentehuis in Diever. Onder de niet-Westervelders
bevond zich Rena Bosma, advocate en paardenhouder uit Spier.
Zij wil dat de provincie ‘ballen toont’ en Europese regels aan
de  laars  lapt.  “Men  is  te  bang  voor  Europese  wet-  en
regelgeving”,  stelt  Bosma.

Volgens haar kijkt Europa vaker weg als er Europese regels
worden  overtreden.  “Er  worden  dagelijks  regels  overtreden
zonder dat er iets gebeurt, kijk maar naar de manier waarop
mensen aan de grenzen worden teruggeduwd.”

Zij ziet op verschillende manieren hoe verschillende wetten en
regels  tegenstrijdigheden  geven.  “Ik  moet  mijn  paarden
beschermen, maar als ik vraag om een grote stal of een twee
meter hoog hek te bouwen, of een stroomaansluiting te krijgen
voor  de  omheining,  mag  dat  niet.”  Ze  stelde  voor  een
proefproces te starten, zodat duidelijk wordt welke regels het
zwaarst wegen. Die van de wet waarin ze haar dieren moet
beschermen of die van de wet die de wolf beschermt.

Jumelet wil met haar doorpraten. “Ik ga altijd in gesprek,
maar ik denk niet dat we er samen uitkomen”, klinkt ze niet
erg  hoopvol.  Haar  bijdrage  kon  overigens  op  luid  applaus
rekenen van de zaal.



Rena Bosma stelt vragen tijdens de wolvenbijeenkomst
Maarten van Meerwijk uit Havelte:

“Wat er gebeurt is gewoon schandelijk. Als je ziet hoeveel
gemoord wordt in vijf weken, is dat gewoon schandelijk. Gewoon
meer dan honderd schapen en nu horen we van Jumelet al twaalf
runderen”, briest Maarten van Meerwijk uit Havelte meteen na
de bijeenkomst. “Dan praat je niet over konijnen, dan praat je
over grote dieren. Dat kan niet. Het loopt volledig uit de
hand.”

Ook tijdens de bijeenkomst werd hij ‘nijdig’, omdat hij klaar
is met alle aangekondigde overlegrondes en vindt dat er nu
actie nodig is. Desondanks vindt hij de avond zinvol en kreeg
hij de indruk dat gemeente en provincie ervan doordrongen zijn
dat er actie nodig is.

“Ik heb een goed gevoel over deze bijeenkomst. Ik denk dat de
mensen die hier in de zaal zaten ook snappen dat ze (Jumelet
en Jager, red.) niet alles in één keer kunnen doen. Ik heb
oprecht het gevoel dat ze goed geluisterd hebben en er ook
werk van gaan maken.”

Edwin van Pelt, Uffelte
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“Er wordt wel geluisterd naar alle verhalen. En er wordt wel
wat mee gedaan, dat denk ik wel”, reageert Edwin van Pelt na
afloop.  Hij  deed  al  zijn  schapen  al  eerder  weg  na  een
wolvenaanval. Volgens hem neemt Jumelet de zorgen uit de zaal
serieus.

Voor  Van  Pelt  lijkt  nieuw  beleid  te  laat.  Hij  ziet  geen
toekomst meer als schaaphouder. “Op 19 augustus heb ik een
aanval gehad van de wolf. Dat heeft geresulteerd in zeven dode
schapen. Als je dat ziet, dan zakt de moed je in de schoenen.
Je moet het zo zien: een mens verliest een dierbare, dat zijn
dan  kinderen  of  andere  familieleden.  Dit  verlies  van  de
schapen voelt voor mij als verlies van dierbaren.”

Mieke Wachters, Wateren

Na de bijeenkomst staat een groepje paardenhouders uit Wateren
na te praten. Allemaal zijn ze positief over de bijeenkomst.
“Er is geluisterd naar de emoties”, zegt Mieke Wachters, die
bij het groepje staat. “Je zag ook de emotie bij Jager en
Jumelet. En ik heb het idee dat ze de geluiden serieus nemen.”

Voor  Wachters  speelt  vooral  het  menselijke  leed  een
belangrijke rol. “Je krijgt straks ook mensen met trauma’s.
Paarden  zijn  een  soort  gezinslid,  en  als  die  aangevallen
worden dan heeft dat impact.”

Ook verminderd leefgenot doet volgens Wachters het nodige met
mensen. “In Drenthe kon je altijd naar buiten, de natuur in.
Dat is nu anders, nu ga je gespannen naar het bos.”
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Reactie aanwezigen op wolvenbijeenkomst
Henk Jumelet, gedeputeerde Drenthe

“Het  was  een  drukke  avond  met  heel  veel  vragen”,  blikt
gedeputeerde Henk Jumelet terug. Het gros van de vragen moest
hij  beantwoorden.  “Er  waren  veel  mensen,  ook  online.  Ik
begreep dat er achthonderd mensen hebben meegekeken en dat zij
veel vragen hebben ingestuurd. Het was een avond die wat mij
betreft heel constructief was.”

Vooraf was duidelijk dat er geen toezeggingen konden worden
gedaan. Het was een informatieavond, met ruimte voor het uiten
van zorgen en het stellen van vragen. “Dan hoop je dat je de
vragen kunt beantwoorden, in grote mate is dat ook gebeurd. Al
blijven  er  natuurlijk  vragen  openstaan.  Veel  vragen  zijn
gesteld, er komt sowieso een vervolg op een of andere manier.”

De gedeputeerde zegt energie te krijgen van zo’n avond, ook al
zijn de verhalen soms schrijnend. “Ik hoorde mensen zeggen:
‘Het gaat niet om het geld.’ Schade krijgen ze vergoed, voor
een deel. Maar het gaat vooral om de emotionele schade, en dat
komt wel binnen”, vertelt Jumelet.
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“Die verhalen heb ik wel eerder gehoord, maar vanavond komt
het allemaal bij elkaar. Daar moet je wat mee; ik kan de zorg
en angst niet wegnemen, maar door informatie te geven en ze
serieus te nemen denk ik dat we hebben laten zien dat we er
zijn voor elkaar en voor de inwoners van Westerveld.”

 
Henk Jumelet over de wolvenbijeenkomst

Faunabeheereenheid
Gelderland:  dit  jaar  minder
afschot van zwijnen
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nheid Gelderland mikt op het afschieten van 2577 wilde zwijnen
op de Veluwe.

De Faunabeheereenheid zegt dat nu het jachtseizoen voor de
deur  staat,  meldt  Omroep  Gelderland.  Het  aantal  is  flink
minder dan in de periode 2021 – 2022. Toen schoten jagers nog
zo’n 9.000 zwijnen af.

De Faunabescherming zegt blij te zijn dat er dit jaar minder
zwijnen  worden  afgeschoten  maar  wil  liever  gisteren  dan
vandaag dat de jacht volledig wordt gestopt.

De Koninklijke Jagersvereniging is ervan overtuigd dat jagen
noodzakelijk is en blijft. Woordvoerder Elsemieke Ruifrok legt
schriftelijk uit: “Wij bepalen niet zelf hoeveel dieren er
jaarlijks worden afgeschoten. De aantallen worden bepaald door
de provincie, die op basis van eerder uitgevoerde tellingen en
afschotcijfers  een  faunabeheerplan  opstelt.  Hierin  staat
precies hoeveel dieren er per gebied geschoten mogen worden”,
aldus de regionale omroep.
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Documentaire Jagers zijn een
onmisbare  schakel  in  de
Nederlandse natuur
.

Waarom? Dat vertellen onder andere boswachters, jagers,
LTO Noord, Park de Hoge Veluwe en vogelwachters in de
nieuwe  documentaire  ‘Dilemma’s  in  de  Nederlandse
natuur’.  Deze  documentaire  kwam  tot  stand  door  een
samenwerking tussen de NOJG en de KNJV en is gemaakt
door NOJG lid Miron Bilski.
Met deze film willen en we duidelijk maken voor welke
uitdagingen  natuurorganisaties  en  landschapsbeheerders
staan.
Doel van deze documentaire

Het doel is duidelijk. Iedereen wil in de toekomst kunnen
blijven genieten van het Nederlands landschap met een rijke
biodiversiteit en gezonde bossen. Met deze documentaire wil de
Jagersverenigingen, LTO Noord, boswachters en de Hoge Veluwe,
duidelijk maken voor welke uitdagingen natuurorganisaties en
landschapsbeheerders staan. De zoektocht naar balans in een
drukbevolkt land als Nederland is niet eenvoudig. Menselijke
belangen, planten, dieren; alles beïnvloedt elkaar. De natuur
zijn gang laten gaan lijkt in de huidige maatschappij geen
optie. Beheer door deskundige jagers of faunabeheerders ligt
voor hand. De jager als onmisbare schakel in het streven naar
balans en biodiversiteit.

De  jager  als  onmisbare  schakel  in  het  streven  naar
balans en biodiversiteit. 
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Hiermee willen ze mensen informeren over de jacht. Want uit
opinieonderzoeken van de Jagersvereniging blijkt: “hoe meer
mensen weten over een jacht en beheer, hoe positiever ze hier
tegenover staan.”

Om mensen hierover te informeren is de documentaire ‘Dilemma’s
in  de  Nederlandse  natuur’  gemaakt.  Hierin  wordt  uitgelegd
tegen welke dilemma’s natuurorganisaties aanlopen, welke rol
jagers en faunabeheerders spelen en waarom ingrijpen in de
natuur volgens hen noodzakelijk is.

In  het  bericht  hieronder  liggen  de  Jagersvereningen  de
documentaire toe.

De jacht

“Faunabeheer is een keuze. Een keuze die wij in Nederland
nadrukkelijk hebben gemaakt. We willen biodiversiteit en ook
diersoorten die zich minder goed kunnen aanpassen aan ons druk
bevolkte land, een kans geven. “De vragen die hardop worden
gesteld zijn: willen we biodiversiteit in het bos?

Geven  we  bosverjonging  wel  voldoende  kans?  Nemen  we  de
toekomst van de weidevogel serieus? Kunnen de wolf en de vos
orde op zaken stellen in de Nederlandse natuur? Daarnaast
wordt er in de documentaire dieper ingegaan op de kennis en
kunde  van  faunabeheerders  in  Nederland.  De  kijkers  worden
geïnformeerd over de afwegingen die er worden gemaakt in de
zoektocht naar balans in het landschap.”

Schade

Wandelend door de natuur neemt een tiental bezorgde mannen de
kijker mee de natuur in. Gaandeweg leert deze meer over de
schade die sommige dieren aanrichten, hoe op hele stukken
natuurgebied jonge loofbomen geen kans meer krijgen om groot
te groeien. Maar schade is er niet alleen in natuurgebieden.
Ook boeren kunnen daarover meepraten. Jaarlijks wordt er 36
miljoen euro schadevergoeding uitgekeerd aan schade door onder



meer ganzen. Ook het conflict tussen wild en verkeer wordt
aangehaald, evenals het verstoorde evenwicht tussen predatoren
en de kwetsbare weidevogels.

 

Deze  boodschap  willen  de  Jagersverenigingen  graag  breed
uitdragen; naar de politiek, maar ook naar de maatschappij. 

BIJ12  taxeert  Limburgse
maisschade  met  hulp  van
drones
In Limburg wordt faunaschade aan afrijpende mais dit jaar voor
het eerst met hulp van drones in kaart gebracht. Vorig jaar
deed BIJ12 hier in samenwerking met taxatiebureau Van Ameyde
een proef mee. De resultaten waren succesvol, waarna besloten
is de inzet van drones in heel Limburg toe te passen. In de
toekomst zal dit mogelijk in meer provincies gelden.
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Wanneer een grondeigenaar te maken krijgt met schade aan mais
die  veroorzaakt  is  door  dieren,  zoals  zwijnen,  dassen  of
vogels, kan hij een tegemoetkoming in de schade aanvragen bij
BIJ12. BIJ12 handelt deze faunaschade af namens de provincies.
De schade kan zich voordoen na de inzaai in de eerste fase van
de groei, maar ook in de fase dat het gewas afrijpt.

Bij een schademelding stuurt BIJ12 een taxateur op pad die de
schade opneemt door over de percelen te lopen. Dit gebeurt aan
de hand van vastgestelde protocollen en richtlijnen die voor
alle provincies gelden. Het opnemen van schade bij afrijpend
gewas is een lastige klus omdat de maïs hoog staat en de
plekken waar de schade zich bevindt moeilijker te overzien
zijn. Daarom is BIJ12 vorig jaar in Limburg een proef gestart
waarbij een dronepiloot vanuit de lucht foto’s maakte van de
schadepercelen.

Twintig grondgebruikers met in totaal 40 percelen deden mee
aan de proef. Door met de gemaakte dronebeelden het veld in te
gaan,  kon  de  taxateur  gemakkelijker  een  nauwkeurige
inschatting maken van de schade. Zowel het taxatiebureau als
de grondgebruikers waren hier enthousiast over. Aan de hand
van de dronebeelden kan de taxateur beter een looproute over
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het  perceel  bepalen.  Ook  maken  de  dronebeelden  in  één
oogopslag duidelijk, voor zowel taxateur als grondgebruiker,
waar de schade zich bevindt en wat de omvang is.

BIJ12 roept de Limburgse boeren dit jaar op hun aanvraag voor
een tegemoetkoming in faunaschade aan mais ongeveer 10 dagen
vóór de vermoedelijke oogst in te dienen. De taxateur neemt
dan contact op over de hakseldatum. Zo kunnen dronepiloot en
taxateur samen een goede planning maken om uiteindelijk 2-3
dagen vóór de oogst zowel te vliegen als te taxeren. Omdat het
afrijpen van mais dit jaar door de extreme droogte sneller
gaat dan normaal zal ook de oogst eerder zijn.

Of  het  werken  met  drones  wordt  uitgebreid  naar  andere
provincies is nog niet zeker. Dit hangt ook af van de kosten
die ermee gemoeid zijn. In 2021 werd door provincies voor
bijna 1,14 miljoen euro aan tegemoetkomingen in faunaschade
aan mais uitgekeerd. In de provincie Limburg ging het om een
bedrag van bijna 190.000 euro.

 

bron: BIJ12, 05/09/2022

LTO Noord wil dat jacht op
wolf  wordt  toegestaan,
‘steeds meer vee doodgebeten’
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Wolven  verjagen  en  zelfs  bejagen  zouden  moeten  worden
toegestaan  om  schapen  en  runderen  te  beschermen.  Daarvoor
pleit land- en tuinbouworganisatie LTO Noord. Er zijn volgens
de organisatie in de noordelijke provincies nu om de haverklap
vooral schapen het slachtoffer van de beschermde dieren.

Volgens  LTO  Noord  zouden  er  specifieke
gebieden  voor  wolven  moeten  worden
aangewezen. In gebieden waar de wolf niet
goed  kan  leven,  zoals  provincies  met
weinig wild en waar ze dus meer gevaar
vormen voor vee, zou de wolf niet meer
welkom moeten zijn.

LTO Noord wil dat beheer mogelijk wordt: het verjagen van de
wolf of, ‘in uitzonderlijke gevallen’, het toestaan van jacht.

 

Preventieve maatregelen
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Boeren nemen zelf preventieve maatregelen, zoals het plaatsen
van rasters, maar die zijn niet genoeg, want de hongerige
wolven  komen  daar  gewoon  overheen.  “Steeds  meer  schapen,
kalveren en andere dieren zijn de afgelopen weken doodgebeten
door wolven”, aldus LTO Noord.

LTO  zegt  dat  de  schapen  en  runderen  vreselijk  worden
toegetakeld door de wolven, die hun prooi vervolgens ook nog
eens grotendeels laten liggen. De regelmatige aanblik van de
gedode dieren wordt ze in het noorden te gortig.

Onrust

“Het is ontzettend pijnlijk om te zien. We willen dat daar wat
aan  gebeurt’,  aldus  LTO  Noord-voorzitter  Dirk  Bruins.  In
Overijssel, Drenthe en Friesland signaleert de club ‘erg veel
onrust onder de lokale gemeenschappen’.

Sinds een jaar of zeven komen er weer wolven voor in ons land
en sinds drie jaar zelfs roedels met jongen.

Bekijk ook: Hek tegen wolven om heel Friesland heen
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Zie ook:

LTO Noord luidt noodklok 
vanwege schade door de wolf
In de afgelopen weken zijn diverse schapen, kalveren en

andere dieren doodgebeten door wolven. Dit zorgt voor veel
leed bij de dieren. De wolf verwondt de dieren en eet

meestal slechts een stuk van de dieren op. Boeren luiden de
noodklok. LTO Noord roept op om werk te maken van

faunabeheer.

 

Enquête  BIJ12  onder  jagers,
over voorkomen van schade en
beheer  ganzenpopulaties  in
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Nederland
Beste leden NOJG,

De NOJG is gevraagd door BIJ12 voor het verspreiden en
onder  de  aandacht  brengen  van  een  enquête  over
faunaschade door ganzen. Daarom treffen jullie in deze
extra nieuwsbrief de enquête aan. Het is een bevlogen
thema  met  de  nodige  zorgen.  Extra  inzichten  kunnen
helpen bij het beter begrijpen van de knelpunten en 
verbeteringen  onderbouwen. De NOJG vind het belangrijk
dat  informatie  op  de  juiste  manier  geïnterpreteerd
wordt. Wij hebben afgesproken dat de NOJG betrokken
wordt bij het analyseren van de respons.

Zie de onderstaande brief BIJ12

Ganzen kunnen veel schade aanrichten aan grasland en gewassen.
Dat kan grote impact hebben op de oogst en daarmee inkomsten
van de agrariër. Bij het beperken van deze overlast spelen
faunaschadepreventie  en  -bestrijding  een  belangrijke  rol.
Daarom  onderzoekt  BIJ12  hoe  toekomstig  beleid  rond
faunaschadepreventie en bestrijding op de praktijk toegespitst
kan worden. Het doel van dit onderzoek is om in te kunnen
spelen  op  de  behoeftes  van  betrokken  partijen,  waaronder
jagers en agrariërs.

Als  eerste  stap  is  in  april  een  enquête  uitgezet  onder
agrariërs. De vervolgstap is het uitzetten van een enquête
onder  jagers.  Jagers  spelen  immers  een  sleutelrol  in
faunaschadepreventie  en-  bestrijding.

We horen ook graag uw mening. We zijn benieuwd hoe u de rol
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van de jager ziet bij het voorkomen van schade en het beheren
van de ganzenpopulatie, welke drempels u hierbij tegenkomt en
hoe u de samenwerking tussen jagers ervaart.

Bent u jager? Vul hier de enquête in!
Uw mening is zeer waardevol om toekomstig beleid in lijn te
brengen met de wensen vanuit de praktijk. Doet u ook mee? Wij
zien uw antwoorden graag tegemoet. Het invullen van de enquête
duurt  maximaal  15  minuten.  We  verwerken  uw  inbreng
vertrouwelijk  en  anoniem.

Resultaten, vragen en opmerkingen

De resultaten van het onderzoek zijn naar verwachting begin
2023 terug te vinden op de BIJ12-website.

U  kunt  via  een  mail  naar  Joost  van  Heiningen
(joost.vanheiningen@wing.nl)  aangeven  of  u  hiervan  op  de
hoogte gehouden wil worden.

Voor inhoudelijke vragen en opmerkingen kunt u terecht bij
Leonie Venhoeven (leonie@gedragsverandering.nl).

 

Onderwerkregeling graanresten
voor vliegveiligheid Schiphol
met twee jaar verlengd

https://nl.surveymonkey.com/r/2PN7JGR
mailto:joost.vanheiningen@wing.nl
mailto:leonie@gedragsverandering.nl
https://www.nojg.nl/onderwerkregeling-graanresten-voor-vliegveiligheid-schiphol-met-twee-jaar-verlengd/
https://www.nojg.nl/onderwerkregeling-graanresten-voor-vliegveiligheid-schiphol-met-twee-jaar-verlengd/
https://www.nojg.nl/onderwerkregeling-graanresten-voor-vliegveiligheid-schiphol-met-twee-jaar-verlengd/


De  agrarische  onderwerkregeling  voor  graanresten  rondom
Schiphol wordt met twee jaar verlengd. Het ministerie van
Infrastructuur en Waterstaat heeft die toezegging medio juli
gedaan.

De regeling is bedoeld om de vliegveiligheid rond de nationale
luchthaven te verbeteren. Agrarisch ondernemers die binnen 48
uur na de graanoogst het stro hakselen en onderwerken krijgen
daarvoor een vergoeding.

Daarmee  wordt  voorkomen  dat  ganzen  op  de  achterblijvende
graankorrels afkomen die anders op de percelen zouden blijven
liggen. De vogels zijn een gevaar voor de luchtvaart, omdat ze
bij het opstijgen of landen van de vliegtuigen in de motoren
terecht kunnen komen. Die kunnen daardoor beschadigen.

Knoop doorgehakt

Landbouwbestuurder Arwin Bos is blij dat de knoop over een
voortzetting  van  de  regeling  eindelijk  is  doorgehakt.  ‘We
hadden dat graag eerder gezien, zodat ondernemers daarmee in
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hun bouwplannen ook rekening hadden kunnen houden.’

De regeling is in 2012 ingesteld, eerst voor zes jaar. Een
verlenging voor een periode van vijf jaar volgde in 2018. De
betrokkenen,  naast  LTO  Noord  zijn  dat  ook  Schiphol,  de
provincies, gemeente en de terreinbeherende organisaties, zijn
sinds vorig jaar met het ministerie in gesprek om tot een
vervolg te komen.

1,7 miljoen euro

Met de regeling is in de huidige periode jaarlijks een bedrag
van  1,7  miljoen  euro  gemoeid.  Dat  bedrag  moet
hoogstwaarschijnlijk omhoog, stelt Bos. Hij onderhandelt vanaf
2012 namens LTO Noord met het ministerie over de regeling. ‘De
kosten voor de ondernemers zijn in deze periode namelijk wel
omhoog gegaan.’

De totale oppervlakte waarvoor de regeling geldt, beslaat zo’n
2.000 hectare. Bos schat in dat het daarbij om zeventig tot
tachtig ondernemers gaat. ‘Voor hen was het lange tijd onzeker
of het beleid werd voortgezet.’

Vertraging

De vertraging is deels veroorzaakt doordat het ministerie de
benodigde middelen aanvankelijk niet kon reserveren, vanwege
andere infrastructurele prioriteiten. Bos: ‘Op voorhand moest
met allerlei onderzoeken worden aangetoond dat de maatregelen
noodzakelijk en effectief zijn en dat er nog steeds draagvlak
voor bestaat. Al begin dit jaar stonden alle seinen op groen.’

Nu er een akkoord is bereikt over de continuering, moet nog
verder gesproken worden over de hoogte van de vergoeding. Die
lag voorheen op 785 euro per hectare. ‘Een relatief beperkt
bedrag, kijkend naar wat het oplevert’, stelt Bos. ‘De schade
aan een vliegtuigmotor bedraagt al snel een miljoen euro, dus
bij twee ‘bird strikes’ is dat bedrag terugverdiend. Om maar
niet spreken over de waarde van de extra veiligheid voor de



reizigers.’

Aantal incidenten stabiel

Sinds de regeling is het aantal incidenten stabiel. Volgens
Bos is dat terug te voeren op de wisselwerking tussen een
stringent  beheer  van  de  ganzenpopulatie  en  de
onderwerkregeling. ‘Het aantal ganzen rondom Schiphol neemt
nog steeds toe, dus het terugdraaien van maatregelen zou erg
onverstandig zijn.’

Vergoedingen  faunaschade  in
Gelderland gewijzigd

Gedeputeerde Staten van Gelderland gaan geen faunaschade op
natuurgrond meer vergoeden. Het gaat om schades op grond die
met een tegemoetkoming van de overheid is afgewaardeerd van
landbouwgrond naar natuur en waarbij de grondbezitter ook nog
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een beheersvergoeding krijgt. 

Het Gelderse provinciebestuur heeft daarnaast het eigen risico
geschrapt bij schades aangericht door de bever, das, lynx,
otter en wilde kat. Door het eigen risico van 5% met een
jaarlijks minimum van 250 euro per aanvrager was de drempel om
schade door dassen en bevers te melden hoog. Het betreft vaak
relatief kleine schades die nu te veel buiten beeld blijven.
Dat kwam het draagvlak voor bescherming van deze dieren niet
ten goede.

De provincie voert samen met terreinbeherende organisaties een
evaluatie  uit  naar  kostprijzen  voor  natuurbeheer  en
opbrengsten uit pacht van natuurgraspercelen. Verwacht wordt
dat pachter en verpachter daarop zullen anticiperen bij het
sluiten  van  de  pachtovereenkomsten  voor  2023.  Voor  die
gevallen  waar  een  meerjarig  pachtcontract  loopt,  stelt  de
provincie een overgangstermijn tot 2025 voor.

 

bron: LTO Noord, 20/07/2022

Afrikaanse Varkenspest op 15
kilometer  van  Nederlandse
grens Overijssel
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In de Duitse plaats Emsbüren, in de deelstaat Niedersachsen
 is op een varkensbedrijf Afrikaanse varkenspest vastgesteld.
Het bedrijf met 280 zeugen en 1500 biggen ligt op circa 15
kilometer afstand van de Nederlandse grens, ten oosten van de
provincie Overijssel. De besmetting is op zaterdag 2 juli
bevestigd.  Het  bedrijf  is  op  zondag  3  juli  geruimd  en
contactbedrijven worden onderzocht. Rondom het bedrijf is een
beschermingszone van 3 kilometer en een bewakingszone van 10
kilometer ingesteld, waarin een vervoersverbod geldt en waar
bedrijven worden gescreend.
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De ingestelde bewakings- en beschermingszones liggen niet op
Nederlands  grondgebied.  Het  ministerie  van  LNV  vraagt
varkenshouders  extra  alert  te  zijn  op  verschijnselen  van
Afrikaanse varkenspest bij hun varkens en alle veterinaire
voorschriften  en  bio  veiligheidsmaatregelen  strikt  na  te
leven.

Tevens  is  het  van  belang  dat  ook  andere  partijen  in  de
varkenssector alle passende bioveiligheidsmaatregelen in acht
nemen, waaronder de verplichte tweede reiniging en desinfectie
van  vervoersmiddelen  die  zijn  gebruikt  voor  transport  van
evenhoevigen naar Duitsland en die terugkeren in Nederland.
Voor bezoekers van natuurgebieden of bedrijven is het van
belang dat zij geen varkensproducten achter laten in de natuur
of bij een varkenshouderij.

De  Nederlandse  Voedsel-  en  Warenautoriteit  (NVWA)  werkt
momenteel aan een risk-assessment en maakt een inventarisatie
van vervoersbewegingen over de grens. Het ministerie van LNV

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/07/AVP-Emsbüren.png


houdt nauw contact met alle betrokken partijen om de situatie
te  monitoren  en  zal  wanneer  nodig  aanvullende  maatregelen
nemen.

Nederland heeft al enige jaren een monitoringsprogramma in
wilde zwijnen. In deze monitoring worden bloedmonsters van
wilde  zwijnen  onderzocht  op  aanwezigheid  van  Afrikaanse
varkenspest. Er is ook een NVWA protocol voor het melden en
bemonsteren van gevonden kadavers van wilde zwijnen. In dit
protocol worden gevonden dode wilde zwijnen bemonsterd door
speciale medewerkers van de faunabeheer eenheden.

Personen die een dood wild zwijn vinden kunnen dit melden bij
de boswachter, politie of terreineigenaar. Deze personen nemen
contact met de medewerkers van de faunabeheer eenheden. Naar
aanleiding  van  de  besmetting  in  Emsbüren,  worden
migratieroutes van wilde zwijnen in het grensgebied door de
provincie  Overijssel  intensiever  gemonitord  op  dode  wilde
zwijnen.

Gezien  de  afstand  tot  eerdere  besmette  locaties  is  het
waarschijnlijk dat de uitbraak in Emsbüren het gevolg is van
menselijk handelen Afrikaanse varkenspest is in wilde zwijnen
aanwezig in het oosten van Duitsland. In juni is een bedrijf
in Baden-Würtemberg besmet geraakt.  Zaterdag 2 juli werd op
nog  een  ander  bedrijf,  in  Brandenburg,  een  besmetting
aangetoond. Dit bedrijf ligt veel verder van de Nederlands
grens.

 

bron: Ministerie van LNV, 02/07/2022
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Voedselaanbod  en  predatoren
bepalen  broedsucces  van
wadvogels
In  2020  startte  een  consortium,  bestaande  uit  Ecosensys,
Altenburg & Wymenga, Sovon en de Rijksuniversiteit Groningen,
onder leiding van Het Groninger Landschap een onderzoek naar
het broedsucces van wadvogels aan de kust van het vaste land.
De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid.

Tijdens dit onderzoek zijn verschillende maatregelen getest om
het broedsucces een positieve impuls te geven. Belangrijke
aandachtspunten vormen de kwaliteit van het voedselaanbod en
de  aanwezigheid  van  predatoren.   Om  de  beweging  van
grondpredatoren langs de noordelijke kust 3 tot 6 maanden te
kunnen volgen zijn tussen 2020 en 2022 vossen en steenmarters
gezenderd.

Combineer beheermethoden

De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid. ‘Steenmarters en vossen zijn inventief
en volhardend. Vossen schuwen water niet en zwemmen relatief
lange afstanden om een broedeiland te bereiken, ondanks dat ze
een voorkeur hebben om zich over het droge te bewegen. Maar
over volhardend gesproken: we hebben ook vossen gemonitord die
volledig op de kwelders leven.’

De aanbevelingen zijn wat Jonge Poerink betreft helder.
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Het kluteneiland in de kwelders van
de Dollard is omringd door water en voorzien van een
stroomraster. Dat blijkt een zeer effectieve
combinatie om predatoren buiten het broedgebied te
houden. Daar is geen vos of steenmarter gesignaleerd.
Het gebruik van één beheermethode is minder effectief,
maar een goede aanleg eens te meer cruciaal. Het
predatieonderzoek gaat de komende tijd door om meer
conclusies te kunnen trekken die terrein beherende
organisaties handvatten bieden bij het
predatiemanagement.
Altenburg  &  Wymenga  leidde  het  onderzoek  naar  het
voedselaambod. In 2020 werd een eerste inzicht verkregen van
het voedselaanbod voor klutenjongen in binnen- en buitendijkse
gebieden langs de vastelandskust. De onderzoekers stelden vast
dat het voedselaanbod bij de Klutenplas bij Westernieland op
het moment van bemonsteren, aanzienlijk lager was dan in de
andere gebieden. Het onderzoek in 2021 richtte zich daarom op
dit gebied.

De  beschikbaarheid  van  insecten  houdt  verband  met  de
weersomstandigheden. Bijvoorbeeld, hoe hoger de temperatuur,
hoe meer insecten. Het zoutgehalte bepaalt de aanwezigheid van
verschillende soorten benthos. Daarnaast werd het gebied in
2021  gevoed  door  een  brakwatertoevoer.  Hoewel  dit  niet
statistisch is aangetoond, is dit mogelijk wel van belang
geweest voor de ontwikkeling van de voedselbeschikbaarheid in
het gebied
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bron: Het Groninger Landschap, 27/06/2022
 

Nieuwe  verordening
wildbeheereenheden  Flevoland
van kracht

Provincie  Flevoland  hoeft  de  verordening
over de wildbeheereenheden niet op te schorten. Dat heeft de
rechter  op  24  juni  2022  beslist.  De  Wildbeheereenheid
Flevoland had in een kort geding om uitstel gevraagd. Dit
verzoek heeft de rechter afgewezen. De provincie heeft deze
week  de  verordening  alsnog  officieel  bekendgemaakt  in  het
Provinciaal Blad. Daar was in afwachting van de uitspraak
namelijk mee gewacht.

De verordening geldt met ingang van donderdag 30 juni 2022.

De  nieuwe  verordening  is  erop  gericht  om  de  regionale
herkenbaarheid  en  de  kwaliteit  van  de  data  van  de
wildbeheereenheden  te  vergroten.  Zo  is  er  vanaf  nu  één
wildbeheereenheid  in  de  Noordoostpolder,  één  in  Zuidelijk
Flevoland en één in Oostelijk Flevoland.

De nieuwe wildbeheereenheden zijn in januari 2022 al opgericht
en een groot aantal leden heeft zich hierbij aangemeld. Het
maximale  aantal  wildbeheereenheden  dat  op  grond  van  de
verordening is toegestaan is hiermee bereikt. Dat betekent dat
de  Wildbeheereenheid  Flevoland  vanaf  nu  de  taken  als
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wildbeheereenheid  niet  meer  kan  uitvoeren.

De  leden  kunnen  lid  worden  van  een  van  de  drie  nieuwe
wildbeheereenheden en op die manier hun werkzaamheden in het
veld  blijven  uitvoeren.  De  nieuwe  beheereenheden  zijn  ook
bezig met het afsluiten van jachthuurovereenkomsten. Jagers
kunnen zich aanmelden bij de nieuwe wildbeheereenheden via een
mail aan wildbeheereenheden@faunabeheerflevoland.nl.

Schadebestrijding en beheer

Schadebestrijding en beheer loopt via de Faunabeheereenheid
Flevoland. Veel vormen van schadebestrijding en beheer kunnen
gewoon door blijven gaan. Dat geldt ook voor het beheer van
reeën op terreinen van Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en
Flevo-landschap. Wanneer de jacht in het najaar wordt geopend
kunnen alleen leden van de wildbeheereenheden Noordoostpolder,
Oostelijk Flevoland en Zuidelijk Flevoland gebruik maken van
deze mogelijkheid.

Toezicht en handhaving

De uitvoering van toezicht en handhaving heeft de provincie
sinds 2019 volledig belegd bij de Omgevingsdienst Flevoland
Gooi & Vechtstreek. Een team van groene handhavers ziet toe op
de uitvoering van de Wet natuurbescherming en de provinciale
regels. Ook in de toekomst zal de omgevingsdienst dit blijven
doen. Recent heeft men de formatie hiervoor uitgebreid.

 

bron: Provincie Flevoland , 30/06/2022
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Spectaculair  broedsucces  van
grutto’s na proef met doden
steenmarters in Groningen

De grutto’s in natuurgebied Paddepoel bij de stad Groningen
hebben vorig jaar veel meer kuikens kunnen grootbrengen dan in
2020. Het aantal broedparen met jongen steeg van 20 procent
naar 91 procent. Ook in de natuurgebieden Koningslaagte en
Winsumermeeden was het broedsucces hoger. In de drie gebieden
zijn vorig jaar steenmarters gevangen en gedood en dat lijkt
effect te hebben gehad. Een proef van één jaar is nog niet
voldoende om definitieve conclusies te kunnen trekken, maar
het geeft wel een duidelijke richting aan. De proef met het
vangen van steenmarters wordt de komende jaren voortgezet.
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Uit onderzoek met zenders en cameravallen
in 2020 bleek dat de steenmarters veel
eieren  en  kuikens  uit  nesten  roofden.
Daarom  heeft  stichting  Het  Groninger
Landschap  de  provincie  Groningen
toestemming  gevraagd  om  bij  wijze  van
proef  steenmarters  te  mogen  vangen  en
doden, en te onderzoeken wat daarvan het
effect is. Dat gebeurde samen met de boeren van het collectief
voor agrarisch natuurbeheer Groningen West. In totaal zijn er
tijdens de proef 32 steenmarters gedood.

Biodiversiteit vergroten?

Koningslaagte, Winsumermeeden en Paddepoel zijn als het ware
drie eilandjes waarop weidevogels kunnen broeden. In monotone
landbouwpercelen met vooral veel gras hebben ze weinig te
zoeken.  Zou  het  niet  beter  zijn  om  de  biodiversiteit  te
vergroten in plaats van beschermde steenmarters te doden?‘Dat
is helemaal waar’, zegt Hendriks Groninger landschap ‘Maar het
duurt te lang voor het zover is. Als we niets doen verdwijnt
de grutto.
 
Je zou kunnen zeggen dat de grutto aan het infuus ligt zolang
het nodig is.’

Bron: RTV Noord

Afschotverbod  vos  provincie
Utrecht blijft (voorlopig) in
stand,  in  afwachting
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definitieve uitspraak RvS

Afschotverbod vos provincie Utrecht
De  provincie  Utrecht  legde  zich  niet  neer  bij  het  verbod
afschot vos van de rechtbank Midden-Nederland en stapte naar
de Raad van State. Tijdens een spoedzitting probeerde zij het
afschotverbod van de Utrechtse rechtbank van tafel te krijgen.
Dat  is  niet  gelukt.  ,,In  afwachting  van  een  definitieve
uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak mogen vossen in
de  provincie  Utrecht  voorlopig  niet  worden  afgeschoten”,
oordeelde de Raad vandaag. ,,Voor het beantwoorden van de
vragen die in de hoger beroepen aan de orde worden gesteld, is
nader onderzoek nodig”, staat in de uitspraak, zie hieronder.
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Provincies  hebben  geen
bevoegdheid  voor  sluiting
landelijke  vrijgestelde
soorten.

Provincies gaan boekje te buiten, Raad van State geeft
aan dat de uitspraak Rechtbank Midden Nederland, alleen
de  proces  partijen  (provincie  Utrecht)  bindt.  De
minister  is  het  ook  oneens  met  uitspraak  rechtbank
Midden Nederland inzake onverbindend verklaren Rnb ten
aanzien van de vos en heeft inmiddels hoger beroep
ingesteld.
 

De provincies kunnen namelijk het bejagen van de nationaal
vrijgestelde soorten in hun provincie niet verbieden, het wel
of  niet  bejagen  van  deze  soorten  uitdrukkelijk  geen
bevoegdheid van de provincie. Alleen de minister is in deze
het wettelijk bevoegd gezag.
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De desbetreffende provincies gaan dus juridisch gezien hun
boekje ver te buiten, dus geldt dit ook voor de provincies
Groningen, Drenthe, Zuid-Holland en nu ook Limburg v.w.b. de
vos.  Deze  provincies  handelen  niet  alleen  onbevoegd  maar
daarnaast is dus hun interpretatie van de uitspraak rechtbank
Midden Nederland ook nog eens onjuist. volgens de RvS.

Namelijk,  vandaag  diende  het  verzoek  om  een  voorlopige
voorziening van Gedeputeerde Staten van de provincie Utrecht
(hierna GS Utrecht) naar aanleiding van de uitspraak van de
rechtbank  Midden  Nederland  over  de  ontheffing  nachtelijk
afschot vossen. De rechter overwoog tijdens de behandeling dat
de onverbindend verklaring in deze uitspraak alleen bindend is
ten aanzien van de bij deze procedure betrokken partijen.

Hiermee zijn de gevolgen van de uitspraak dus niet landelijk
en blijven deze beperkt tot binnen de provinciegrenzen van
Utrecht. 

De minister heeft inmiddels aangegeven dat zij het oneens is
met de uitspraak van de rechtbank Midden-Nederland. Zij is
zoals blijkt uit haar antwoord op Tweede Kamer vragen van de
leden Bisschop (SGP) en Van Campen (VVD) over het jachtbeleid.
De minister heeft bij de beantwoording onomwonden gesteld het
volstrekt oneens te zijn met de uitspraak van de rechtbank
Midden Nederland waarbij de bepaling van artikel 3.1, tweede
lid, van de Rnb onverbindend is verklaard ten aanzien van de
vos.

Zij verwoorde dit als volgt:

“Ik ben het niet eens met het oordeel van de rechtbank dat ik
onbevoegd ben om de vrijstelling in artikel 3.1, tweede lid,
van de Rnb op te nemen. Van onbevoegdheid is geen sprake, want
de vrijstelling is door het bevoegde orgaan verleend binnen de
door artikel 3.15 van de Wnb voorgeschreven kaders. Ik ben
daarom  voornemens  om  hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de
uitspraak.”



Uit voorgaande vloeit volgens ons alsook de Jagersvereniging
voort, dat het (onrechtmatige) beleid dat enkele provincies
ten aanzien van de nationaal vrijgestelde soorten voorstaan
volstrekt onhoudbaar is geworden. Wij zijn dan ook van mening
dat de betreffende provincies per direct dienen te reageren en
de  schadebestrijding  op  alle  landelijke  vrijgestelde
diersoorten dienen toe te staan, zij zijn immers niet bevoegd
en de uitspraak van de RvS geeft aan dat deze uitspraak alleen
kan gelden voor de provincie Utrecht.

De  Wet  natuurbescherming  en  het  Besluit  en  de  Regeling
natuurbescherming  zijn  de  grondslagen  voor  de  landelijke
vrijstelling  van  de  vos  in  de  vorm  van  een  Ministeriële
regeling.gezien de uitspraak van de minister.

Bovenstaande staat overigens los van een andere procedure die
bij de RvS loopt en die ook over de houdbaarheid van de
landelijke vrijstelling gaat. Deze procedure kent een andere
invalshoek en is juridisch inhoudelijk gezien van een andere
orde dan de procedure bij de rechtbank Midden Nederland.

De kwestie die bij de RvS speelt gaat over de mogelijkheden
tot uitvoering van de landelijke vrijstelling en de koppeling
daarvan met het provinciale Faunabeheerplan. 

Bestrijden vos op landelijke
vrijstelling,  voorlopig  niet
mogelijk in Limburg
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De provincie Limburg heeft ons verzocht u te
informeren over het volgende.

Zoals wellicht bekend heeft in haar uitspraak d.d. 16 februari
2022 de rechtbank Midden-Nederland artikel 3.1, tweede lid,
van de Regeling Natuurbescherming (Rnb) onverbindend verklaard
ten aanzien van de vos. Deze zaak betreft een beroep tegen een
ontheffing, verleend door gedeputeerde staten van de provincie
Utrecht, voor onder meer het gebruik ’s nachts van het geweer
voor de bestrijding van de vos. De rechtbank is van oordeel
dat de vrijstelling onbevoegd in de Rnb is opgenomen, omdat in
artikel  3.15,  tweede  lid,  van  de  Wnb  de  formulering  “bij
ministeriële regeling” ontbreekt. Volgens de rechtbank moet de
vrijstelling daarom in de vorm van een vrijstellingsbesluit
worden genomen. Ook stelt de rechtbank in haar uitspraak dat
gezien het een landelijke vrijstelling voor de vos betreft
deze uitspraak niet beperkt is tot de bestreden zaak maar voor
een ieder van toepassing is.

Volgend op deze uitspraak zijn op 30 mei 2022 door de Tweede
Kamer  vragen  gesteld  over  de  gevolgen  van  deze
onverbindendverklaring.  Deze  vragen  zijn  30  mei  j.l.  zijn
beantwoord.
In haar beantwoording geeft de minister aan het niet eens te
zijn met het oordeel van de rechtbank en voornemens te zijn
hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de  uitspraak.  Hiernaast
bereid zij, vooruitlopend op behandeling van het hoger beroep,
een uitvoeringsbesluit voor, waarmee het formele gebrek zou
zijn  verholpen.  Echter  geeft  de  minister  ook  aan  dat  een
dergelijk  nieuw  vrijstellingsbesluit  een  zorgvuldige
motivering  en  besluitvorming  vereist,  met  inbegrip  van  de
mogelijkheid van inspraak, en verwacht dus niet dat dit op
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hele korte termijn kan worden genomen.

Wat betekent deze uitspraak voor u?
De  onverbindendverklaring  van  de  algemene  vrijstelling  Vos
(ook bekend als Landelijke Vrijstelling Vos) betekent dat het
vangen en/of doden en/of het verstoren van de holen van vossen
zonder ontheffing momenteel niet is toegestaan

Let wel: dit betreft slechts de handelingen welke op basis van
de  landelijke  vrijstelling  Vos  waren  toegestaan,  dus  het
vangen, doden en verstoren van de holen van Vossen. De door de
FBE Limburg afgegeven Machtigingen voor afgegeven ontheffingen
Vos  Predatorenbeheer  voor  Hamster,  Weidevogel  en  Patrijs
blijven  onverminderd  inzetbaar  gedurende  hun
geldigheidsperiode met alle middelen genoemd in de ontheffing,
dus  ook  afschot  overdag  én  ’s  nachts  met  kunstlicht  of
nachtzichtapparatuur.

Voor het beheer van vossen ter bescherming van flora en fauna
(weidevogels,  patrijs,  hamster)  in  aangewezen
soortbeschermingsgebieden  of  tot  maximaal  2.000  meter
daarbuiten  is  er  een  ontheffing  (onder  voorwaarden)
beschikbaar  via  de  Faunabeheereenheid  Limburg.


